

表 75 重大傷病住院醫療費用申報狀況

中華民國97年

單位：件，點

重大傷病種類	件數 Cases	點數 RVU
總計	791,678	65,168,149,661
需積極或長期治療之癌症	365,936	26,323,904,858
先天性凝血因子異常（血友病）	209	229,608,160
嚴重溶血性及再生不良性貧血	1,242	146,856,164
慢性腎衰竭（尿毒症）必須定期透析治療者	41,109	4,257,768,656
需終身治療之全身性自體免疫症候群	12,220	797,774,798
慢性精神病	199,274	8,516,346,646
先天性新陳代謝疾病	2,383	216,019,970
心、肺、胃腸、腎臟、神經、骨骼系統等之先天性畸型及染色體異常	6,337	797,509,456
燒燙傷面積達全身百分之二十以上；或顏面燒燙傷合併五官功能障礙者	520	252,356,063
接受腎臟、心臟、肺臟、肝臟及骨髓移植後之追蹤治療	3,436	413,823,883
小兒麻痺、腦性麻痺、早產兒所引起之神經、肌肉、骨骼、肺臟等之併發症者（殘障等級在中度以上）	2,476	183,434,046
重大創傷且其嚴重程度到達創傷嚴重程度分數16分以上者	6,098	993,851,241
因呼吸衰竭需長期使用呼吸器者	66,366	13,801,979,126
因腸道大量切除或失去功能，或其他慢性疾病引起嚴重營養不良者，給予全靜脈營養已超過30天，口攝飲食仍無法提供足量營養	150	42,501,171

備註：1.資料來源為二代倉儲之門診、住診及藥局明細清單檔中部分負擔為001之申報案件。

2.重大傷病類別係透過重大傷病領證檔及明細清單之主診斷認定。

Table 75 Inpatient Medical Benefit Claims of Major Illness/Injury

2008

Unit:Case, RVU

平均每件點數 Average RVU Per Case	Category of Major Illness/Injury
82,316	Grand Total
71,936	Cancer Requiring Aggressive or Long-term Treatment
1,101,083	Congenital Abnormality of Coagulation Factors
118,221	Severe Hemolytic and Hypoplastic Anemia
103,573	Chronic Nephrostenia (Uremia) Requiring Regular Dialysis
65,283	Generalized Autoimmune Syndrome Requiring Lifelong Treatment
42,737	Chronic Psychiatric Disorder
90,648	Congenital Metabolic Disease
125,850	Chronic Cardiac, Pulmonary, Gastrointestinal, Renal, Neurological, and Skeletal Disorders and Chromosomal Abnormalities
485,120	Burn of >20% of Total Body Surface, Burn Confined to Eye and Adnexa, Burn of Face and Head, Deep Necrosis of Underlying Tissue (Deep Third Degree) with Loss of a Body Part
120,453	Follow-up Treatment After Kidney,Heart, Lung, Liver, or Bone Marrow Transplant
74,072	Poliomyelitis, Cerebral Palsy, and Neurological, Muscular, Skeletal, Pulmonary Complications in Premature Infants (Where the Degree of Impairment is Medium or Higher)
162,978	Major Trauma Rated 16 or Above on the Severity Scale
207,969	Respirator-dependent Patients
283,231	Total Parental Nutrition Patients Suffering From Severe Malnutrition Due to Major Enterectomy, Absorption Failure, or Other Chronic Disease, Already on a Fully Intravenous Diet for More Than 30 Days, and Still Unable to Obtain Sufficient Nutrition Through an Oral Diet

Notes: 1.Data source comes from the 001 cases (Copayment exempted for catastrophic patients) of the detailed files of Ambulatory care, Hospitalization and Prescriptions Dispense.

2.Classification of major illness is based on Catastrophic Card issuance File and major disease diagnostic of detailed files.

表 75 重大傷病住院醫療費用申報狀況 (續完)

中華民國97年

單位：件，點

重大傷病種類	件數 Cases	點數 RVU
因潛水、或減壓不當引起之嚴重型減壓病或空氣栓塞症，伴有呼吸、循環或神經系統之併發症且需長期治療者	0	11,982
重症肌無力症	624	78,177,476
先天性免疫不全症	358	22,630,194
脊髓損傷或病變所引起之神經、肌肉、皮膚、骨骼、心肺、泌尿及胃腸等之併發症者（其殘障等級在中度以上者）	4,415	368,045,348
職業病	1,606	118,687,819
急性腦血管疾病	54,596	5,573,848,343
多發性硬化症	526	31,031,492
先天性肌肉萎縮症	198	25,720,002
先天性水泡性表皮鬆懈症（穿山甲症）	9	250,009
漢生病	6	520,540
肝硬化症	19,100	1,553,889,486
早產兒出生3個月後評定為中度殘障	167	60,172,387
烏腳病	39	3,512,756
運動神經元疾病使用呼吸器或殘障中度	544	89,745,803
庫賈氏症	34	7,963,444
罕見疾病	962	94,370,762
其他	738	165,837,577

Table 75 Inpatient Medical Benefit Claims of Major Illness/Injury
(Cont'd)

2008

Unit:Case, RVU

平均每件點數 Average RVU Per Case	Category of Major Illness/Injury
100,345	Severe Decompression Sickness or Aeroembolism Caused by Scuba Diving or Improper Decompression and Accompanied by Respiratory, Circulatory, or Neurological Complications, and Requiring Long-term Treatment
125,188	Myasthenia Gravis
63,205	Congenital Immunodeficiency
83,356	Neurological, Muscular, Cutaneous, Skeletal, Cardiopulmonary, Urological, or Gastrointestinal Complications Due to Spinal Injury or Myeletterosis (Where the Degree of Impairment is Medium or Higher)
73,906	Occupational Disease
102,093	Acute Cerebrovascular Disease
58,995	Multiple Sclerosis
130,049	Congenital Muscular Dystrophy
27,779	Congenital Vesicular Epidermolysis
86,757	Leprosy
81,357	Cirrhosis of Liver
360,503	Premature Infants Determined to Have Medium Impairments Three Months after Birth
90,640	Black Foot Disease
165,048	Motor Neurone Disease with Ventilator Support or Medium Impairments
234,219	Creutzfeldt Jakob Disease
96,282	Rare Disease
210,556	Others